

4. **The National Capital Region**

The National Capital Region is an area of 1,800 square miles of Ontario and Québec. The Region is home to some 600,000 inhabitants whose cultural backgrounds are proportionate to those of Canadian citizens in general. Centered about the cities of Hull and Ottawa, it includes all or part of 57 local municipal jurisdictions. Its problems are typical of those of most urban communities throughout the country. Moreover, the Region is typically Canadian in its content-of farmland, bushland, rocky tree covered hills and innumerable lakes and streams.

5. **The Minister**

The National Capital Commission reports to Parliament through the Minister Responsible for Housing, The Honourable Robert K. Andras.\*

6. **The Commissioners**

The 20-member Commission is appointed by the Governor-in-Council to provide representation by residents of each of the 10 provinces, the cities of Ottawa and Hull and local municipalities in Ontario and Québec. The Chairman is the Chief Executive Officer and presides at all meetings. In his absence this responsibility is exercised by the Vice Chairman.

On March 31, 1971 the National Capital Commission was constituted as follows:

**CHAIRMAN**

Douglas H. Fullerton, M. Com., LL.D. Ottawa, Ontario

**VICE CHAIRMAN**

Jean-Claude La Haye, B.A., B.Comm., Montréal, Québec  
M.C.P., C.U.Q., M.I.U.C.,  
A.A.P.Q.

D'Arcy Audet, M.I.R.A.C., A.A.P.Q., Hull, Québec  
O.A.A.

N. Stuart Boyle, O.D. Taber, Alberta

Thomas Howarth, Ph.D., F.R.A.I.C., Toronto, Ontario  
F.R.A.B.A., F.R.I.B.A.

William D. Hurst, B.Sc. (C.E.), P. Eng., Winnipeg, Manitoba  
H.F.I.W.E., F.A.S.C.E., L.M.E.I.C.

\*The Minister of State for Urban Affairs effective 30 June, 1971.

4. **Région de la Capitale nationale**

La région de la Capitale nationale occupe, en Ontario et au Québec, une superficie de 1.800 milles carrés. Six cent mille personnes y habitent, et la proportion des groupes culturels correspond à celle de l'ensemble du pays. Située aux environs de Hull et d'Ottawa, la région couvre, en tout ou en partie, les surfaces de 57 municipalités, et fait face aux mêmes problèmes que la plupart des villes du pays. Enfin, les terres cultivées, les broussailles, les collines rocheuses et boisées et les innombrables lacs et ruisseaux lui confèrent un caractère typiquement canadien.

5. **Le Ministre**

Le ministre responsable du logement, l'honorable Robert K. Andras\*, répond de la Commission devant le Parlement.

6. **Les commissaires**

Les vingt membres de la Commission sont nommés par le gouverneur en conseil et représentent, par leurs lieux de résidence, chacune des dix provinces, les villes d'Ottawa et de Hull ainsi que des municipalités de l'Ontario et du Québec, siées dans la région de la Capitale nationale. Le président dirige le Comité exécutif de la Commission et préside toutes les réunions; en son absence, le vice-président exerce ces fonctions.

Le 31 mars 1971, la Commission de la Capitale nationale comptait les membres suivants:

**PRESIDENT**

Douglas H. Fullerton, M. Com. LL.D. Ottawa, Ontario

**VICE-PRESIDENT**

Jean-Claude La Haye, B.A., B.Comm., Montréal, Québec  
M.C.P., C.U.Q., M.I.U.C.,  
A.A.P.Q.

D'Arcy Audet, M.I.R.A.C., A.A.P.Q., Hull, Québec  
O.A.A.

N. Stuart Boyle, O.D. Taber, Alberta

Thomas Howarth, Ph.D., F.R.A.I.C., Toronto, Ontario  
F.R.A.B.A., F.R.I.B.A.

William D. Hurst, B.Sc. (C.E.), P. Eng. Winnipeg, Manitoba  
H.F.I.W.E., F.A.S.C.E., L.M.E.I.C.

\* ministre d'Etat chargé des Affaires urbaines à partir du 30 juin 1971